



Asia and Africa Today. 2013-2021

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue 11 Volume 688. 2014

PROSPECTS OF DEVELOPMENT OF AFRICA'S FUEL AND ENERGY COMPLEX: WHAT ARE THE INTERESTS OF RUSSIA

Irina Abramova

Leonid L. Fituni

Abstract

The article focuses on the assessment of the African energy raw materials in the post-crisis world economy. It reveals the quantitative and qualitative transformation of Africa's role as a source of increasingly scarce energy resources for the world economy, which slowly recovers after the deep financial and economic crisis. Important shifts in the fields of exploration, extraction, transportation, sale and consumption of African energy raw materials have been studied. The increase of Africa's role as a provider of such resources had been proved, particularly for the West. At the same time the separation and confrontation lines between the major world players for those resources have been identified. Special attention was paid to the possibilities and limits of cooperation and complementary actions of Russia and major African producers in the world oil and gas markets. Recommendations are formulated, some of which may be used by Russian organizations when elaborating external economic policy line vis-a-vis African states.

Keywords list (en): Africa, Fuel and Energy Complex, Struggle for Resources, Russia's Interests

Date of publication: 01.11.2014

Citation link:

Abramova I., Fituni L. PROSPECTS OF DEVELOPMENT OF AFRICA'S FUEL AND ENERGY COMPLEX: WHAT ARE THE INTERESTS OF RUSSIA // Asia and Africa Today. – 2014. – V. 688. – Issue 11 C. 3-12 [Electronic resource]. URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000617-4-1-ru-289/> (circulation date: 27.10.2021).

ПЕРСПЕКТИВЫ РАЗВИТИЯ ТЭК АФРИКИ И ИНТЕРЕСЫ РОССИИ

Абрамова Ирина Олеговна
Фитуни Леонид Леонидович

Аннотация

В статье изучена количественная и качественная трансформация роли Африки как источника все более дефицитных видов энергетического сырья для постепенно восстанавливающейся после финансово-экономического кризиса мировой экономики. Показаны качественные сдвиги, происшедшие в областях разведки, добычи, транспортировки, реализации и потребления африканского углеводородного сырья в мире и на самом Африканском континенте. Доказано возрастание роли Африки как поставщика этих ресурсов, прежде всего, для стран Запада. В то же время обозначены водоразделы и линии столкновения интересов ведущих мировых игроков за эти ресурсы. Специальное внимание уделено возможностям и пределам сотрудничества России и основных африканских производителей на мировых рынках нефти и газа. Даны рекомендации, которые могут быть использованы как российскими структурами для выработки инновационных подходов при формировании внешнеэкономической политики РФ в Африке, так и представителями африканских стран при определении национальных энергетических стратегий и установлении новых партнерств.

Ключевые слова: Африка, топливно-энергетический комплекс, борьба за ресурсы, интересы России

Дата публикации: 01.11.2014

Ссылка для цитирования:

Абрамова И. О. , Фитуни Л. Л. ПЕРСПЕКТИВЫ РАЗВИТИЯ ТЭК АФРИКИ И ИНТЕРЕСЫ РОССИИ // Азия и Африка сегодня. – 2014. – Т. 688. – Выпуск №11 С. 3-12 [Электронный ресурс]. URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000617-4-1-ru-289/> (дата обращения: 27.10.2021).